基隆市百福國中114學年度素養導向課程教案設計
	領域/科目
	English
	設計者
	許雅惠

	實施年級
	9th grade
	總節數
	共1節，45分鐘

	單元名稱
	Unit 3  The Soldier Was Saved by a Dog

	設計依據

	學習

重點
	學習表現
	· 4-Ⅳ-5  能依提示寫出正確達意的簡單句子。
· 5-Ⅳ-1  能聽懂、讀懂國中階段基本字詞，並使用於簡易日常溝通。   
· 5-Ⅳ-2  能掌握國中階段所學字詞及句型，適當地使用於日常生活之溝通。
	核心

素養
	· 英-J-B1 

具備聽、說、讀、寫英語文的基礎素養，在日常生活常見情境中，能運用所學字詞、句型及肢體語言進行適切合宜的溝通與互動。
· 英-J-C2
積極參與課內及課外英語文團體學習活動，培養團隊合作精神。

	
	學習內容
	· Ac-Ⅳ-4 國中階段所學字詞（能聽、讀、說、寫最基本的 1,200 字詞）。

· Ad-Ⅳ-1 國中階段所學的文法句型。

· B-Ⅳ-2 國中階段所學字詞及句型的生活溝通。
	
	

	議題

融入
	實質內涵
	【品德教育】【生命教育】

	
	所融入之學習重點
	養成知善、樂善與行善的品德素養。培養探索生命根本課題的知能；提升價值思辨的能力與情意

	與其他領域/科目的連結
	

	教材來源
	Hanlin textbook

	教學設備/資源
	Computer、TV or E-whiteboard、YouTube videos

	學習目標

	1.能熟悉被動語態的使用。
2.學會合作學習。


	教學活動設計

	教學活動內容及實施方式
	時間
	備註

	Warm up

Play the song “Speechless” and ask Ss if they can spot the sentence with the passive voice.   
Activity:

1.Take a quick review of the passive  with PowerPoint slides.
2.Help Ss get more familiar with what they’ve learned with a competition.
Divide Ss into 2 groups with mixed abilities. Each student will be given different tasks and earn points for their team.
(1) Level C : 
Show Ss the three forms of three verbs. T helps students take a quick review and then ask Ss to spell the past participle of the given word on the whiteboard. Three questions for each person.
(2) Level B: Fill in the blanks. (basic questions) Three questions for each person.
(3) Level A: Fill in the blanks. (advanced questions) Three questions for each person.
3.Worksheet
Ss finish the worksheet in group. 

Wrap up
Ask Ss to find out all the sentences with passive voice in the dialogue and the reading in Unit Three. The first one who completes the task will be rewarded.
	5mins

10 mins
5mins

5mins
5mins
10mins

5mins

	Naomi Scott-Speechless
https://www.youtube.com/watch?v=Brx0qmOr-mA&ab_channel=9game_hk


	試教成果：（非必要項目）

	參考資料：（若有請列出）
若有參考資料請列出。

	附錄：

列出與此示案有關之補充說明。


